

COMMITTEE 6: ADMINISTRATIVE AND BUDGETARY

Summary Record of Meetings

COMITE 6: ADMINISTRATION ET BUDGET

Procès-Verbal des Séances

No. 25 Monday, 24 December, 1945	No. 25 Lundi 24 décembre 1945
TWENTY-FIFTH MEETING <i>Held on Friday, 21 December, 1945, at 5.45 p.m.</i> <i>Chairman : Mr. Th. AGHNIDES (Greece).</i> 1. Methods of Selection The Delegate for the SOVIET UNION regretted that the Committee had not been able to accept the proposal of the Delegate for Yugoslavia for the insertion in the report of a passage stating that all appointments to the Secretariat should have the concurrence of the governments of the candidates concerned (see summary record of twenty-second meeting). He now suggested the insertion of the following text : “ No persons who have discredited themselves by their activities in connection with fascism or nazism should be appointed to the staff of the United Nations Organization.” The Delegate for the UNITED KINGDOM proposed that this sentence should be prefixed by the words “ The Secretary-General should take the necessary steps to ensure that.” The Delegates for CHINA and AUSTRALIA wished it to be understood that the words “ fascism or nazism ” also referred to the aggressors in the Far East. Decision : The proposal of the Delegation of the Soviet Union as amended by the United Kingdom Delegation, was unanimously adopted, for insertion after paragraph 52 of section 2 of the <i>Report</i> (Document PC/AB/56). 2. Administrative organization of the Secretariat : Revised text of chapter VI, section 2 (PC/AB/62) <i>C of</i> The Committee decided to delete the second sentence of paragraph 28 and to omit the Chart showing the administrative organization of the Secretariat contained in the Report by the Executive Committee. 3. Revised text of A and B of chapter VI, section 2 of the Executive Report by the Executive Committee (PC/AB/63) The Committee adopted this document without change. 4. Budgetary and Financial arrangements : Revised text of chapter VII of the Report by the Executive Committee (PC/AB/64) The Committee decided to attach the revised report by the Advisory Group (PC/AB/28/Rev. 1) as an appendix to chapter VII. The Delegate for the SOVIET UNION wished it to be placed on record that his Delegation	VINGT-CINQUIEME SEANCE <i>Tenue le vendredi 21 décembre 1945 à 17 h.45.</i> <i>Président : M. Th. AGHNIDES (Grèce).</i> 1. Méthodes de recrutement Le délégué de l'UNION SOVIETIQUE regrette que le Comité n'ait pas été en mesure d'adopter la proposition du délégué de la Yougoslavie tendant à insérer dans le rapport un passage stipulant que toutes les nominations de fonctionnaires du Secrétariat devraient avoir l'agrément du gouvernement dont le candidat est ressortissant (voir procès-verbal de la vingt-deuxième séance). Il propose maintenant l'insertion du texte suivant : “ Aucune personne qui se sera discréditée par son activité en relation avec le fascisme ou le nazisme ne pourra être engagée parmi le personnel de l'Organisation des Nations Unies.” La délégation du ROYAUME-UNI propose de faire précéder cette phrase des mots : “ Le Secrétaire Général devrait prendre les dispositions nécessaires pour que.” Les délégués de la CHINE et de l'AUSTRALIE désirent qu'il soit entendu que les mots “ fascisme et nazisme ” englobent également les agresseurs d'Extrême Orient. Décision : La proposition de la délégation de l'Union Soviétique, avec l'amendement de la délégation du Royaume Uni, est adoptée à l'unanimité et sera insérée après le paragraphe 52 de la section 2 du <i>Rapport</i> (Document PC/AB/56). 2. Organisation administrative du Secrétariat : Texte révisé du chapitre VI, section 2 (PC/AB/62) Le Comité décide de supprimer la seconde phrase du paragraphe 28 ainsi que le graphique de l'organisation administrative du Secrétariat contenu dans le Rapport du Comité Exécutif. 3. Texte révisé des rubriques A et B du chapitre VI, section 2, du Rapport du Comité Exécutif (PC/AB/63) Le Comité adopte ce document sans changement. 4. Dispositions budgétaires et financières : Texte révisé du chapitre VII du Rapport du Comité Exécutif (PC/AB/64) Le Comité décide que le rapport révisé du Groupe Consultatif (PC/AB/28/Rev. 1) sera inséré en annexe au chapitre VII. Le délégué de l'UNION SOVIETIQUE désire qu'il soit porté au procès-verbal que sa délégation

disagreed with paragraph 15 of section 2 referring to travelling expenses of Delegates to the General Assembly, and would bring the question up again at a later stage.

The Committee approved the text of this document subject to one drafting change.

5. Revised Draft of section 1 of chapter VI (PC/AB/65)

The Committee approved the text of this document subject to a number of drafting changes.

6. Termination of the work of the Committee

The Delegate for the UNITED STATES OF AMERICA announced that his Delegation was working on a paper on the question of equal pay for equal work, which was of special interest to it now that the seat of the United Nations had been fixed in the United States of America. This document would be circulated to the members of the Advisory Group and possibly to Delegations.

He moved a vote of thanks to the Chairman and the Secretariat, which was passed by acclamation.

The CHAIRMAN expressed his appreciation of the spirit of co-operation in which the Committee had worked and of the invaluable contributions made by the Advisory Group of Experts, the Technical Advisory Committee on Information, the subcommittee on staff regulations and other subcommittees.

He announced that the Committee had concluded its business.

The meeting rose at 6.45 p.m.

CORRIGENDA

1. Twenty-first Meeting

(Supplement No. 6, issue No. 21, to Journal No. 24, for 21 December, 1945).

In the first line of the decision relating to paragraph 2. **Working Capital Funds**, delete "PC/AB/30/Rev. 2 was accepted as amended," and substitute the following:

"Paragraph 4 of PC/AB/30/Rev. 3 was adopted as amended."

2. Twenty-second and Twenty-third Meetings

(Supplement No. 6, issue No. 22-23, to Journal No. 25 for 22 December, 1945).

Under 1. **Methods of selection**, fourth paragraph from the end, for: "He asked whether it would not be wiser" substitute:

"Would it not be wiser"

The French text is correct.

n'approuve pas le paragraphe 15 de la section 2, relatif aux frais de voyage des délégués qui se rendent aux réunions de l'Assemblée Générale et qu'elle soulèvera de nouveau cette question ultérieurement.

Le Comité adopte le texte de ce document, sous réserve d'une modification dans la rédaction.

5. Texte révisé de la section 1 du chapitre VI (PC/AB/65)

Le Comité adopte le texte de ce document sous réserve de quelques modifications dans la rédaction.

6. Fin des travaux du Comité

Le délégué des ETATS-UNIS d'AMERIQUE annonce que sa délégation met au point une note sur la question "à travail égal, salaire égal," qui l'intéresse particulièrement maintenant que le siège de l'Organisation est fixé aux Etats-Unis. Cette note sera distribuée aux membres du Groupe Consultatif et peut-être aux délégations.

Il propose un vote de remerciement au Président et au Secrétariat, et cette motion est adoptée par acclamations.

Le PRESIDENT rend hommage à l'esprit de coopération qui a régné au cours des travaux du Comité et à l'inappréciable contribution du Groupe consultatif d'Experts, du Comité technique consultatif de l'Information, du sous-comité du règlement du personnel et des autres sous-comités.

Il annonce que le Comité a terminé ses travaux.

La séance est levée à 18 h.45.

CORRIGENDA

1. Vingt et unième Séance

(Supplément No. 6, No. de série 21, du Journal No. 24 du 21 décembre 1945.)

A la première ligne de la décision relative au paragraphe 2. **Fonds de roulement**, supprimer "Le document PC/AB/30/Rev. 2, sous sa forme amendée, est accepté" et substituer à cette phrase:

"Le paragraphe 4 du document PC/AB/30/Rev. 3 est adopté sous sa forme amendée."

2. Vingt-deuxième et vingt-troisième Séances

(Supplément No. 6, No. de série 22-23, du Journal No. 25 du 22 décembre 1945.)

Sous le titre 1. **Mode de Recrutement**, quatre paragraphes avant la fin, dans le texte anglais, remplacer: "He asked whether it would not be wiser . . ." par:

"Would it not be wiser"

Le texte français est correct.